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HÚSVÉT 2. VASÁRNAPJA                         C év                1– 4 oldal 

AZ ISTENI IRGALMASSÁG VASÁRNAPJA 
  

Olv.: ApCsel 5,12-16 – Jel 1,9-11a.12-13.17-19 – Jn 20,19-31 

Jézus megjelenik Tamásnak 

 

KOZMA IMRE OH ATYA SZENTMISÉJÉRŐL 

  

Szentmise bevezetése 

 

Isten hozta a Testvéreket húsvét 2. vasárnapján! Érdemes odafigyelni erre a megfogalmazásra 
is. Régebben húsvét utáni első, második, harmadik vasárnapokról beszéltünk, újabb 
elnevezés: húsvét 2. vasárnapja, húsvét 3. vasárnapja következik és így tovább. Ezzel 

kifejezzük, hogy húsvét nem egyetlen napnak az ünnepe, minden vasárnap húsvét! Minden 
vasárnap Isten szeretetét, Isten irgalmas jóságát nyilatkoztatja ki! Különösképpen is 
gondoljunk erre, ma az irgalmasság vasárnapja van! Nagyon fontos ez az üzenet!  
 

Húsvét  új ember születésének ünnepe!  
Húsvéttal új emberiség született!  
A Krisztus utáni idő az idők végezetéig  
az Istenből született új ember története kell, hogy legyen, 
az Istenből született új emberiség története kell, hogy legyen!  
Gondoljunk erre minden vasárnap! 
Csodálatos küldetés ez! 

 

Ezt a jó hírt elvihetjük a világ minden emberének, 
hogy Isten szeret mindenkit! 

 Isten irgalmas minden emberhez! 
 

 Ezzel lehet élni! 
A szeretetet vissza lehet utasítani,  
az irgalomról le lehet mondani! 
Csak ostoba ember az, 

aki ezt visszautasítja, aki ezzel nem él! 

 

Ezt a szentmisét Judit és Kálmán testvéreinkért ajánljuk fel 47. házassági évfordulójuk 
alkalmából! A házassági évforduló fontos ünnep! Ez is az új emberiség történetének egyik 
leglényegesebb eleme, hogy Isten így építi föl az emberi világban az emberi életet, ez az Isten 
elgondolása! Isten éltessen benneteket! Imádkozunk azért, hogy Isten adja meg nektek azt az 
örömöt, hogy sok év múlva egymást támogathatjátok! Amikor az emberi erő gyengül, akkor 
lesz nagy szerepe ennek a támogatásnak! A fiatalok gondolhatják, hogy erre nincs is 
szükségünk. Nagyon is nagy szükségünk van arra, hogy egymást támogatva, erősítve teljes 
életet éljünk! Tartsunk bűnbánatot! 
 

Szentbeszéd 

 

Kedves Testvérek! Az életünkről van szó! Minden értünk történt és az idők végezetéig 
minden értünk történik! Erről annyit elmélkedtünk, Isten értünk Isten! Isten velünk akarja 
megosztani az életet! Isten velünk van! Húsvét az új ember születésének, az új emberiség 
születésének az ünnepe! Nagyböjt során igyekeztem új istenkép kialakításában a testvéreknek 
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segítséget nyújtani! Az új ember, az új emberiség igazi istenképpel rendelkezik! A régi 
embernek baja volt az istenképével! Ezen nem kell csodálkozni, a kereszténység pogány 
világban született, a pogányok sokistenhívők voltak. 
  

Az üzenet arról szól: Egy az Isten! 

Mi katolikus keresztények hozzátesszük: 
Egy az Isten három Személyben! 

 

Húsvét meggyőz bennünket, hogy ki is az Isten, milyen az Isten 

Mi emberek, amikor Istenről van szó, akkor meseszerű dolgokat képzelünk el! Látomásokat 
emlegetünk, hallottuk a Jánosi látomásokat. Sajátos ez, mert Isten egy másik világ 
képviseletében a mi Istenünk! Isten azt akarja, hogy mi emberek másik világ polgárai legyünk 
ebben a világban! Nem úgy, nem azáltal, hogy Isten kiemel bennünket ebből a világból!  
 

Isten azt akarja, hogy ebben a világban 

egy másik világ értékeit képviseljük, 
olyan világ értékeit, 

 amelyre szívünk mélyén mindannyian vágyakozunk! 

 

Jézus megtestesülése azért történt,  
hogy elmondja nekünk, 
hogy ki az Isten!  
Tanításával, példájával megmutassa nekünk,  
hogy milyen az Isten!  
Mindaz, ami húsvétkor történt,  
mindezt meg akarja erősíteni bennünk!  

 

Jézus az apostolokkal három éven át együtt volt, tanította őket, igyekezett fölkészíteni őket, 
hogy a valósággal szembesüljenek, de igazából a tanítványok is szívesen megmaradtak volna 
egy mesevilágban! Amikor Jézus arról beszél nekik, hogy szenvednie kell, meghal, de 
föltámad, akkor Péter maga mondta: Uram, ez nem történhet meg veled! A tanítványok nem 

ilyen Istent vártak, nem ilyen Istenre gondoltak, amilyen Istent megmutatott nekünk Jézus! 
Amikor megtörtént a tragédia, akkor a tanítványok féltek, mintha mindent elfelejtettek volna, 
bezárkóztak, elbizonytalanodtak! Nem ezt várták! Megfogalmazták: mi kezdettől fogva abban 
reménykedtünk, hogy majd Jézus állítja helyre Izraelt. Teljesen más világban éltek!  
 

Aztán eljutunk húsvéthoz, a húsvét utáni napokhoz, 
azok a történések akarják beteljesíteni  
és végérvényessé tenni az ember számára, 
hogy ki is az Isten és milyen az Isten! 

 

Nekünk is szembesülni kell a valósággal ahhoz, 
hogy valóságos emberi életet élhessünk! 

 

Ez azt is jelenti,  

hogy Isten határozza meg a gondolkodásunkat,  
a viselkedésünket, magatartásunkat!  
Ettől új ember az ember!  
Ettől él  új világban az ember! 
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Szembesüljünk azzal, ami történik 

Jézus kimenti az apostolokat az álomvilágból! Megjelenik nekik, rögtön utal az emberi 
elképzelésekre, akik szellemjárásra gondoltak, akik félelmükben nem tudtak mit kezdeni ezzel 
az egész helyzettel. Akkor Jézus fölfedi nekik az önazonosságát! Nem szellem, a szellemnek 
nincs húsa, nincs csontja! Érintsetek meg, a szellem nem táplálkozik kenyérrel! Enni kér 
tőlük! Ezzel igazolja, hogy Ember! Nézzétek kezemet, lábamat! Ezzel igazolja, hogy ez a 

Jézus azonos azzal a Jézussal, aki őket tanította, aki szenvedett, meghalt és most itt van! 

 

Jézus a valóságos világba vezeti el őket! 

Az ember akkor lesz új emberré, 
amikor ebben a valóságos világban találja magát  

és megtalálja ott a helyét! 

 

Hogyan történik? Elveszi félelmüket, elveszi kételkedésüket, elveszi bűneik adósságát, terhét! 
Békesség nektek! Megszünteti kételyeiket! Tamás nézz ide és érintsd a kezemet, az 
oldalamat! Ne légy hitetlen, hanem hívő! Elveszi a hitkételyeiket! Legfőképpen elveszi 
bűneik terhét! Nem foglalkozik azzal, hogy elárulták, elfutottak, cserben hagyják, 
megtagadják! Leveszi ezeknek a helytelen emberi magatartásoknak a terhét róluk! Jézus 
igazolja az önazonosságát, ezek jelei a sebek, amiket kapott! Mindaz, ami arra utal, hogy Ő 
az! Ezekkel a kérdésekkel kell szembesülnünk, ha új életet akarunk élni!  
 

A keresztények üzenete a világ számára 

Nekünk az Egyházban - amelyben élünk, - kell az embereknek megmutatni ezt az új 
istenképet! Az apostol figyelmeztet bennünket, ha megkérdeznek benneteket a ti hitetek felől, 
akkor tudjátok bizonyítani a hiteteket!  
 

Az Egyház Krisztus titokzatos teste! 

 

Ezzel is szembesülnünk kell, különösen most, amikor annyit bántják az Egyházat, a 
keresztényeket elsősorban azért, mert szeretnének nagyon csalódni bennünk! Szeretnék 
nagyon igazolva látni magukat, hogy a keresztények sem jobbak, mint a többi ember! Lehet, 
hogy van ebben egy kis igazság!  
 

Mi keresztények, a keresztény közösségek tagjai, az Egyház tagjai szeretnénk hinni abban, 
hogy mi egy kicsit jobbak vagyunk, tökéletesebbek vagyunk, bűntelenebbek vagyunk. Talán 
még el is hitettük ezt a világgal. Nem vagyunk különbek, csak talán jobbak vagyunk! Éppen 
olyan gyarló, esendő emberek vagyunk mindannyian, azok is, akik megkeresztelkedtünk és 
azok is, akik pogány emberként élnek, társaink, embertestvéreink. 
 

Ami különbség lehetséges, az az, hogy ha mi új emberek vagyunk, de gyarló, esendő a 
természetünk, - ilyen természettel születik minden ember, - talán abban vagyunk mások, hogy 
mi ezt tudatosítjuk magunkban! Nem áltatjuk magunkat azzal, hogy mi különbek, jobbak 
vagyunk!  

 

Mi keresztények tudjuk azt,  
hogy a gyarló, esendő természetünket gyógyítani kell,  
ezen a gyarló, esendő emberi lényünkön munkálkodni kell,  
hogy jót tudjunk tenni!  
Talán ebben van a különbség!  
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Mi keresztények fölismerjük azt, 
hogy akkor leszünk jobbak, ha jót teszünk! 

Ez kereszténységünk üzenete a világ számára! 

 

A kereszténységben élők, Krisztus titokzatos testének tagjai is gyarló, esendő emberek, 
hordozzák magukon gyarlóságuk sebhelyeit, ahogy Krisztus a saját testén! Ha valóban új 
emberképünk van, új istenképünk van, akkor talán valamit megsejtünk abból, hogy gyarló, 
esendő voltunk ellenére, Isten segítségével le tudjuk győzni a félelmeinket, kételyeinket, 
bűneink terhétől megszabadulhatunk! Mi is félünk a betegségtől, a haláltól, a szegénységtől, 
elsősorban ezektől félünk! E világgal kapcsolatos félelmeink vannak nekünk is! Aztán 
kételyeink vannak, elsősorban az emberi jóságban kételkedünk! Nem hisszük el, hogy az 
ember tud jót is tenni! Rossz a tapasztalatunk! Elsősorban azt tartjuk számon, hogy mennyi 
rossz történik velünk, mennyi a csalódásunk! Kételkedünk az emberi jóságban! 

 

Ott van bűneink terhe! Mi is csomó terhet rakunk másokra, mások meg ránk! Rosszat 
teszünk egymásnak! Bűneink terhe ez! Azért olyan kilátástalan, megterhelt az életünk, mert 
rossz döntéseink terhét cipeljük. Mintha nem akarnánk élni azzal a nagy ajándékkal, amit 
Krisztus kínált föl, hogy leveszi bűneink terhét! Bűnök terhével nem lehet felszabadult életet 
élni! Nem lehet! Keresik, kutatják, hogy miért van annyi rosszkedvű ember? Mindenki csak 
panaszkodik, pszichiátriai esetekről beszél szinte mindenki, mert bűneink terhe agyonnyom 
bennünket! 

Krisztus kínálja a bűnbánat szentségét, 
hogy levegye bűneink terhét! 

Mintha ez is válságban lenne! 

 

A gyónás válságban van, az emberek leszoktak róla! Mintha megbarátkoznának a terheikkel 
és közben panasz az egész életük! Szeretnének az emberek általános feloldozást. Megzavart 
bennünket a zsinat utáni szentmise liturgiája, amikor a szentmise elején általános gyónás 
hangzik el. A legtöbb ember azt gondolja, hogy ez elég. Nem elég! Mondják, hogy egy 
papnak gyónjak? Jézus akkor adja meg az apostoloknak ezt a hatalmat, amikor még 
kételkednek, amikor tele vannak aggállyal, amikor még szenvednek a maguk bűnétől, 
árulásától, akkor adja meg ezt a hatalmat. Ez a hatalom nem a személy erkölcsétől függ, ez 
külső hatalom, ez a Lélek hatalma! Ezért mondta az ókori egyházatya: Péter keresztel, 
Krisztus keresztel! Péter oldoz fel, Krisztus oldoz fel! Nem élünk ezzel a lehetőséggel, 
pszichiáterekkel annál inkább. Átadták a teret a pszichiátereknek, akik jó pénzért hajlandók 
meghallgatni az embereket, mert ennél többre nem képesek. 
 

Jézus az igazi istenképet hozza el nekünk! Jézus igazolja magát, hogy ő az, aki az Istentől 
nekünk elküldött Megmentő, Megváltó! Egyetlen lehetőségünk van, éljünk ezzel a 
lehetőséggel! Külön-külön mindegyikünknek erre az Istenre van szükségünk, de az egész 
emberiségnek is! Gondolkodjunk el ezen, a valóság világában éljünk, megszabadulva a 

meséktől, megszabadulva a látomásoktól, a különböző fantáziálásoktól!  
 

A valóság Krisztus valósága! 

A valóság a mi emberi életünk valósága! 

A nagy lehetőség,  
hogy Isten segítségével az ember új életet élhet!  

Köszönjük! 

 


